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HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO 
CROATIAN GEODETIC SOCIETY 

ZAPISNIK
sa VI. sabora Hrvatskoga geodetskog društva

Šesti sabor HGD-a održan je 19. 5. 2000. u Puli, hotel "Histria", za vrijeme održavanja Su
sreta geodeta Hrvatske. Sabor je započeo rad u 11°0 sati, a bio je nazočan 131 predstavnik
geodetskih udruga.
Predsjednk HGD-a prof. dr. se. Zdravka Kapović otvorio je Sabor i pozdravio nazočne.
Nadalje, izabrana je radno predsjedništvo (Z. Kapović, J. Obrež-Špoljar, Z. Čurik), zapisni
čar (R. Bošnjak) te ovjerovitelji zapisnika (Zlatka Šurina i Franjo Pintar).
Prije prelaska na dnevni red, nazočnima se obratio dr. se. Željko Bačić, zamjenik ravnatelja
Državne geodetske uprave, u ime ministra Ministarstva za zaštitu okoliša i prostornog pla
niranja.
Potom se skupu obratio i Damir Delač, predsjednik razreda Komore, koji je dao pregled do
sadašnjih aktivnosti Komore, te plan rada u idućem razdoblju.
Predložen je i usvojen sljedeći

Dnevni red

1. Otvaranje Sabora te izbor radnih tijela
- Pozdravna riječ

2. Izvješće o radu Hrvatskoga geodetskog društva za mandatna razdoblje 1996.-2000.
3. Financijsko poslovanje HGD-a za mandatna razdoblje 1996. - 2000.
4. Izvješće Nadzornog odbora o izvršenom pregledu poslovanja
5. Izvješće o Geodetskom listu
6. Rasprava o izvješćima
7. Izmjene i dopune Statuta HGD-a
8. Razrješnica dijelu članova Upravnog odbora HGD-a
9. Izbor predsjednika HGD-a

10. Izbor dopredsjednika HGD-a
11. Izbor članova:

- Nadzornog odbora
- Suda časti

12. Plan rada za iduće mandatna razdoblje (2000.-2004.)
13. Usvajanje Pravilnika o priznanjima HGD-a
14. Dodjela priznanja HGD-a
15. Različito

Ad 2) Izvješće o radu HGD-a podnio je predsjednik prof. dr. Kapović.

Ad 3) Financijsko izvješće također je izložio prof. dr. Kapović, na osnovi kojeg se moglo
zaključiti da je HGD u prošlom razdoblju vrlo dobro poslovala.
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Ad 4) Izvješće Nadzornoga odbora podnio je Miroslav Pozder.
Nadzornom odboru podnesena je izvješće o financijskom poslovanju HGD-a za protekle če
tiri godine. Prema završnome računu, HGD je 31. 12. 1995. imao 32.152,00 kn, a 31. 12.
1999. na računu je bilo 211.888,57 kn
Uvidom u dokumentaciju, Nadzorni odbor zaključio je da se poslovanje HGD-a obavljalo
prema važećim zakonskim propisima.

Ad 5) Glavni urednik, prof. dr. se. Miodrag Roić, podnio je izvješće o Geodetskom listu.
Od 1997.g., otkada djeluje novo uredništvo, unesene su neke promjene (izmijenjena je na
slovna strana Geodetskoga lista, uvedene su nove rubrike, od broja 3/99 članci se honorira
ju). Također je prof.dr.sc. M. Roić iznio i pregled financijskog poslovanja lista.
Na kraju se zahvalio na suradnji, kako bivšim članovima urednicima, akademiku Petru
Krešimiru Čoliću i prof.dr.sc. Frančuli, tako i sadašnjim suradnicima, zamjenici dr.sc. Gora
ni Novaković i tehničkom uredniku mr.sc. Đuri Barkoviću.

Ad 6) Rasprave o podnesenim izvješćima nije bilo i sva su jednoglasno usvojena.

Ad 7) Za izmjene u Statutu HGD-a dani su sljedeći prijedlozi:
1. Prof. dr. se. Miljenko Lapaine predlaže da se 1919. godina zamijeni sa godinom 1878,

kada je počelo udruživanje u inženjerski savez.
2. Prof. dr. se. Miodrag Roić predlaže da glavni urednik Geodetskoga lista bude član Pred

sjedništva i Upravnoga odbora HGD-a.
3. Uskladiti Pravilnik o radu Suda časti sa Statutom.
Sva su tri prijedloga jednoglasno usvojena.

Ad 8) Razrješnica dijelu članova Predsjedništva HGD-a jednoglasno je usvojena.

Ad 9) Prijedlog za predsjednika, kao i ostale članove Predsjedništva i tijela HGD-a (točke
dnevnoga reda 10 i 11) pročitao je Zlatka Čurik.
Za predsjednika HGD-a predlaže se dosadašnji, prof. dr. se. Zdravka Kapović. Aklamacija
nazočnih bila je potvrda da se taj prijedlog jednoglasno usvaja.

Ad 10) Za dopredsjednike se predlažu: Zlatka Čurik, Petar Nikolić, Aldo Sošić (dosadašnji
dopredsjednici), Jelica Donđivić, Zlatka Kuten i Damir Medak (novi dopredsjednici).
Prijedlog je jednoglasno usvojen.

Ad 11) Za članove Nadzornog odbora predloženi su: Jasminka Obrež-Špoljar (predsjedni
ca), Ali Bakija, Pero Ljubić, Stanko Pervan i Davorin Špoljarić (članovi).
Prijedlog je jednoglasno usvojen.
Za članove Suda časti predlažu se: Stjepan Galić (predsjednik), Zvonimir Magaš (zamjenik
predsjednika), Žarko Komadina, Kazimir Masnec i Nenad Javoran (suci vijeća I. stupnja),
Franjo Pavleković, Mirko Alilović i Stjepan Bučar (suci vijeća II. stupnja).
Za odvjetnicu HGD-a predložena je Marija Arnautović, a za zamjenika odvjetnice Miroslav
Pozder.
Svi su prijedlozi jednoglasno usvojeni.
Predsjednik Kapović zahvalio se na podršci u dosadašnjem radu i ukazanom povjerenju, a
posebnu zahvalnost uputio je svojim dosadašnjim suradnicima.
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Ad 12) Plan rada HGD-a za 2000. iznio je Kapović. Plan je jednoglasno prihvaćen.

Ad 13) Pravilnik o priznanjima i nagradama obrazložila je Jasminka Obrež--Špoljar.
Pravilnik je jednoglasno prihvaćen.

Ad 14) Prjjedlog kandidata za priznanja iznio je Kapović, a obrazloženja pročitala Jasmin
ka Obrež-Spoljar.
Prijedlozi su jednoglasno prihvaćeni te su priznanja dodijeljena:
• Edi Križaju - za promicanje geodetske struke i HGD-a u društvu
• Franji Cesarcu - za izniman doprinos u radu HGD-a
• Geodetskoj tehničkoj školi u Zagrebu - istaknutim mladim stručnjacima
Predsjednik je izvijestio nazočne da će se sljedeće godine odstupiti od Pravilnika te da će se
dodijeliti veći broj priznanja kako bi se nadoknadilo propušteno proteklih godina.

Ad 15) Prof. Kapović je ukratko upoznao nazočne s ostalim događanjima na Susretu geode
ta Hrvatske (okrugli stol, Geodetski bal ... ).
Također, zatražio je i dobio podršku svih nazočnih da se uputi pismeni pozdrav i podrška
Branimiru Gojčeti, ravnatelju Državne geodetske uprave, koji se nalazi na liječenju u Kra
pinskim toplicama.

Sabor je završio rad u 18 sati i 15 min.

Ružica Bošnjak

ZAPISNIK
s 13. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

Trinaesta sjednica Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva održana je 6. travnja
2000. u lugarnici Brezovica (kraj Siska). Sjednica je počela u 11.00 sati.
Nazočni su bili: Z. Kapović, S. Galić, M. Roić, A. Sošić, J. Obrež-Špoljar, Z. Čurik, P. Ni
kolić, Z. Šurina, D. Butković, M. Alilović, D. Posavac, J. Dujmović, I. Puškarić, K. Cukor,
M. Bosiljevac, V. Jakopec, D. Špoljarić, Ž. Buzuk, M. Pozder, N. Javoran, S. Pervan,
F. Ambroš, D. Butorac, Ž. Komadina, Ž. Bačić (zamjenik ravnatelja DGU), T. Bašić (dekan
Geodetskoga fakulteta), D. Delač (predsjednik razreda Komore).

Ad 1) Sjednicu je otvorio predsjednik prof. dr. se. Zdravko Kapović, pozdravivši nazočne, a
posebno goste, župana Sisačke-moslavačke županije i gradonačelnika grada Siska. Potom je
predsjednik ukratko upoznao goste s aktivnostima HGD-a.
Župan Đuro Brodarac upoznao je nazočne s trenutačnim stanjem u županiji, kao i s proble
mima koji su ponajprije posljedica ratnih zbivanja prethodnih godina. Zahvalio se nazočni
ma na posjetu županiji te im zaželio daljnji uspjeh u radu.
Gradonačelnik grada Siska Darko Pavlak istaknuo je prirodna bogatstva grada Siska i nje
gove okolice, a posebno ljepote Lonjskog polja i Europskoga sela roda Čigoča.
Predsjednik je gostima uručio darove, Zbornike HGD-a i novije brojeve Geodetskoga lista,
te im se zahvalio na dolasku.
Predsjednik je predložio nadopunu dnevnog reda s još jednom točkom: Izvješće o razgovoru
s ministrom Božom Kovačevićem.
Prijedlog i dnevni red jednoglasno su prihvaćeni.
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Dnevni red:

1. Otvaranje sjednice i utvrđivanje dnevnog reda
- Pozdravna riječ

2. Izvješće o organizaciji Dana hrvatskih geodeta-XI. susret geodeta Hrvatske, Pula-Ve
rudela, 18.-21. 05. 2000.

3. Prijedlozi za izmjenu Statuta HGD-a
4. Verifikacija kandidata za predsjednika i dopredsjednika HGD-a, Nadzorni odbor, Sud

časti, voditelje stručnih odbora i sekcija
5. Verifikacija prijedloga kandidata za priznanja HGD-a:

a) za izniman doprinos u radu HGD-a
b) za promicanje struke i HGD-a u društvu
c) mladim geodetskim stručnjacima

6. Izvješće o završnom računu HGD-a za 1999. godinu
7. Plan rada za 2000. godinu
8. Financijski plan za 2000. godinu
9. Izvješće o Geodetskom listu

10. Izvješće o izradbi članskih iskaznica
11. Izvješće o razgovoru s ministrom Božom Kovačevićem
12. Različito.
M. Alilović, predsjednik Udruge geodeta Sisačke-moslavačke županije, upoznaje nazočne sa
stanjem u katastrima ove županije, kao i sa sadržajem programa poslije radnog dijela sjed
nice.

Ad 2) Predsjednik daje pregled stručnog sadržaja na Danima hrvatskih geodeta u Puli, te
događanja na društveno-zabavnom dijelu. Kako će na Danima hrvatskih geodeta biti
održan Sabor, napominje da svaka udruga treba izabrati po jednog predstavnika na svakih
10 članova.
Kao gost našeg skupa pozvan je ministar Božo Kovačević. M. Husak i D. Milošević dobitnici
su nagrade HGD-a (anketni listić) te imaju besplatan boravak u Puli.
Dr.sc. Ž. Bačić pozdravio je nazočne i izrazio zadovoljstvo što se svake godine uspješno
održavaju Susreti geodeta. Najavio je da će na razini Uprave biti riješeno pitanje odlaska
kolega iz Ureda za katastar na teret DGU-a. Izrazio je i zadovoljstvo programom stručnog
sadržaja.

Ad 3) Dana su dva prijedloga za izmjenu Statuta:
1. Prof. M. Roić predložio je da glavni urednik Geodetskoga lista bude član Predsjedništva,

kao i Upravnog odbora.
2. Prof. M. Lapaine predlaže da se u članku 1 Statuta HGD-a 1919.g. zamijeni s godinom

1878.
Prijedlozi su jednoglasno usvojeni.

Ad 4) Na osnovi prijedloga i obrazloženja koji su stigli iz udruga, Upravni odbor donio je
sljedeće prijedloge u vezi izbora članova tijela HGD-a:
A. Za predsjednika HGD-a predlaže se Zdrauko Kapović za još jedan mandat
B. Za dopredsjednike se predlažu: Zlatka Čurih, Alda Sošić, Petar Nikolič, Jelica Dondioić,

Zlatka Kuten, Damir Medak
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C. Za članove Nadzornog odbora predlažu se: Jasminka Obrež-Špoljar (predsjednica), Ali
Bahija, Pero Ljubić, Stanko Pervan, Davorin Špoljarić

D. Za Sud časti predlažu se: Stjepan Galić (predsjednik), Žarko Komadina, Stjepan Bučar,
Nenad Javoran.

Ž. Buzuk je rekao da je na sastanku Osječko-baranjske udruge zaključeno da se podrži pri
jedlog da Z. Čurik ostane dopredsjednik, kao i svi ostali prijedlozi.
I. Puškarićje naglasio da bi iz Primorsko-goranske i Ličko-senjske udruge trebao biti jedan do
predsjednik. Gospoda Roić i Galić upozorili su da ne bi trebalo biti puno dopredsjednika i da se
pri izboru kandidata za dopredsjednike vod.ilo računa o tome da pokrivaju određeno područje.
Tako je izborom A. Sošića pokriveno i područje Primorske-goranske udruge.
Nakon kraće rasprave svi su prijedlozi jednoglasno usvojeni.

Ad 5) Upravni je odbor, uvažavajući raniji dogovor da se dodjeljuju najviše tri priznanja go
dišnje te da trenutačno aktivni djelatnici u udrugama, zasada, ne trebaju dobivati prizna
nja, predložio da se priznanje:
• za promicanje geodetske struke i HGD-a u društvu dodijeli Edi Križaju
• za izniman doprinos u radu HGD-a dodijeli Franji Cesarcu
• istaknutim mladim stručnjacima dodijeli Geodetskoj tehničkoj školi u Zagrebu.
ž. Buzuk smatra da priznanja znače mnogo i, budući da 10 godina nisu dijeljena sada ih tre
ba dati više. S. Galić slaže se s Buzukom, ali smatra da bi i udruge na svom nivou trebale
dodjeljivati priznanja svojim članovima.
Nakon nešto duže rasprave zaključeno je da se prijedlozi za priznanja usvoje. Ostaje i dalje
da se dodjeljuju tri priznanja godišnje, ali da će se svakako poraditi na tome da se nadokna
di proteklih 10 godina.

Ad 6) P. Nikolić dao je financijsko izvješće HGD-a za 1999. godinu.
Najveći su prihodi od simpozija u Opatiji, oglasa i reklama u Geodetskom listu i zborniku.
Sveukupni prihodi iznose 674.234,26 kuna.
Rashodi iznose 462.385,75 kuna od čega se najviše potrošilo na tisak Geodetskoga lista te
na administrativne poslove (tajništvo, računovodstvo).
Novčana sredstva 31.12.1999. g. iznosila su 211.848,51 kuna, iz čega se vidi da je HGD u
1999. g. uspješno poslovalo.
Izvješće je jednoglasno usvojeno.

Ad 7) J. Obrež-Špoljar dala je ukratko program rada HGD-a za 2000. godinu.
Glavni su ciljevi i zadaci od u 2000. godini: organiziranje susret geodeta Hrvatske u Puli
(18.-21. 5.), poboljšanje rada stručnih odbora, aktivno surađivanje i pomaganje u radu tijela
Hrvatske komore arhitekata i inženjera u graditeljstvu, sudjelovanje u svim aktivnostima
Državne geodetske uprave i Geodetskoga fakulteta, kao i sudjelovanje u radu FIG-a te ja
čanje suradnje s drugim nacionalnim stručnim udrugama.
Dr.sc. ž. Bačić pohvalio je HGD što mu je budućnost struke jedan od važnih ciljeva. Tako
đer je naglasio da HGD okuplja predstavnike DGU-a, Fakulteta kao i ljude iz prakse i ono
mora biti mjesto koje potiče članstvo da izvršava svoje zadaće glede boljitka struke.

Ad 8) Z. Čurik dao je financijski plan HGD-a za 2000. godinu.
Predviđa se da će prihodi iznositi 188.000,00 kuna i to od članarina, dotacija, sponzorstva i
Susreta geodeta. Za rashode se predviđa isto 188.000,00 kuna, od čega za troškove Geodet
skoga lista 70.000,00 kuna.
Prof.dr. Roić pretpostavlja da će troškovi za Geodetski list biti puno veći, pa moli da se fi
nancijski plan doradi.
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Ad 9) Izvješće o Geodetskom listu dao je glavni urednik prof.dr. M. Roić.
Financijsko stanje nije dobro. Trenutno je Geodetski list u minusu. Jedan od razloga za
takvo stanje je i neplaćanje članarina od kojih određeni postotak ide za Geodetski list. Mini
starstvo znanosti i tehnologije svake godine daje novčanu pomoć. U ovoj godini trebala bi
izaći četiri broja Geodetskoga lista.
Prof.dr. Roić je rekao da će pred kraj godine podnijeti pismeno izvješće o svojem radu za
protekle godine.
Izvješće je jednoglasno usvojeno.

Ad 10) Izvješće o izradbi članskih iskaznica dala je J. Obrež-Špoljar.
Očekuje se da će iskaznice biti izrađene prije susreta u Puli i da bi se tamo mogle podijeliti
prisutnim članovima. Međutim, moglo bi biti problema zbog nejasnoća u popisu članova
HGD-a. Naime, svi oni koji su upisani u HGD jesu članovi. Problem je što mnogi nisu pod
mirili svoje članarine, a i dalje imaju povlastice koje im omogućava HGD. Iznesen je prije
dlog da u budućnosti članovi budu aktivni i pasivni.

Ad 11) P. Nikolić dao je izvješće o razgovoru s ministrom Božom Kovačevićem.
Dana 28. 3. 2000. održan je sastanak s ministrom B. Kovačevićem. Od strane HGD-a nazoč
ni su bili predsjednik Z. Kapović, dopredsjednici J. Obrež-Špoljar, Z. Čurik, P. Nikolić i
prof. M. Roić. Cilj je sastanka bio upoznavanje ministra s aktivnostima HGD-a te izra
žavanje spremnosti mnogobrojnog članstva na suradnju s novim ministrom.

Ad 12) Dr.sc. Željko Bačić, zamjenik ravnatelja DGU, upoznaje nazočne s trenutačnim
stanjem podnošenja zahtjeva za izdavanje suglasnosti (licenca) za obavljanje državne izmjere
i katastra nekretnina (u skladu s novim Zakonom o državnoj izmjeri i katastru nekretnina).
S. Galić zahvaljuje dr.sc. Bačiću na naporu koji je on osobno uložio pri donošenju Zakona o
državnoj izmjeri i katastru nekretnina. Zahvalama se pridružio i prof.dr. Kapović.
Radni dio sjednice završen je oko 13 sati. Nakon toga organiziran je vrlo zanimljiv izlet u
Lonjsko polje, odnosno Europskom selu roda Čigoč.

Ružica Bošnjak

21. SASTANAK SEKCIJE ZA KARTOGRAFIJU
HRVATSKOGA GEODETSKOG DRUŠTVA

Na 21. sastanku Sekcije za kartografiju HGD-a, održanom 10. lipnja 1999. u vijećnici AGG
fakulteta, Kačićeva 26 u Zagrebu, sudjelovalo je 26 članova. Sastanak je započeo u 1 7 sati
pozdravom pročelnika Sekcije N. Frančule. Predložen je sljedeći

Dnevni red

1. Utvrđivanje dnevnoga reda
2. Ovjera zapisnika s 20. sastanka
3. Izvješće pročelnika Sekcije
4. Izvješće tajnika Sekcije
5. Različito
Stanka
B. Malić: Fiziološki i tehnički aspekti kartografske vizualizacije na ekranu
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Ad 1) Dnevni red jednoglasno je prihvaćen.

Ad 2) Zapisnik s 20. sastanka prihvaćen je bez primjedbi.

Ad 3) Pročelnik sekcije predstavio je Nacionalno izvješće za 11. generalnu skupštinu Među
narodnoga kartografskog društva u Ottawi, koje će biti tiskana u Geodetskom listu posve
ćenom tome skupu.

Ad 4) Sljedeći sastanci Sekcije bit će organizirani na jesen.
Primljen je novi broj Novosti Međunarodnoga kartografskog društva - ICA News, broj 31,
1998/99. Od generalnog tajnika ICA-e J.-F. Grelota primljene su upute o aktivnostima prije,
za vrijeme i nakon 11. generalne skupštine ICA-e. Potvrđen mu je primitak i ukazana na
nove web stranice sekcije. Upućena je e-mail poruka predsjedniku ICA-e o potrebi ažuri
ranja zastarjelih podataka na popisu država članica. Od prof. H. Moelleringa, predsjednika
Povjerenstva za norme pri prijenosu prostornih podataka ICA-e, stiglo je pismo s obavijesti
i planiranim aktivnostima prije i za vrijeme Međunarodne kartografske konferencije u
Ottawi.
Rok za primanje radova za natječaj Barbare Petchenik za dječju kartu bio je 15. svibnja
1999. Povjerenstvo u sastavu prof. Josip Raca, prof. Ana Šobat, doc. dr. se. Miljenko La
paine i dr. se. Stanislav Frangeš izabrala je pet najboljih radova što će zastupati Hrvatsku
na izložbi u Kanadi. Nakon više intervencija, stigle su na provjeru stranice kataloga Među
narodne kartografske izložbe, Ottawa '99. Svi su ponuđeni izlošci iz Hrvatske prihvaćeni.
Pozvani su izlagači da do 15. lipnja dostave svoje radove dr. S. Frangešu.

Istaknuta je izložba "Katastarski planovi u Državnom arhivu u Pazinu", uz Tjedan arhiva i
180 godina katastra zemljišta u Istri, Pazin, 26. travnja - 30. lipnja 1999.
Tajnik Sekcije upoznao je prisutne sa skupovima koji će se održati u sljedećem razdoblju.

Održana su i predavanja:
N. Frančula, M. Lapaine: Budućnost geodezije, predavanje na 4. multidisciplinarnom ko
lokviju Obrazovanje za informacijsko društvo, 15. travnja 1999. u organizaciji Akademije
tehničkih znanosti Hrvatske, na Fakultetu kemijskog inženjerstva i tehnologije, Marulićev
trg 20, Zagreb
M. Lapaine: Geodezija i matematika, Inženjerska sekcija Hrvatskoga matematičkog dru
štva, srijeda 16. lipnja 1999., vijećnica AGG fakulteta, Kačićeva 26, u Zagrebu.

Tajnik Sekcije ukazao je na nove časopise, karte i druge vijesti vezane uz kartografiju.

Ad 5) S. Horvat upoznao je prisutne s aktivnostima Ministarstva obrane RH, planovima o
prilagođivanju hrvatskoga vojnoga kartografskog sustava standardima NATO-a, o suradnji
s američkim, slovenskim, austrijskim i bugarskim vojnim kartografskim službama, te o no
voj karti Republike Hrvatske u mjerilu 1: 500 000, koju je izdalo Ministarstvo obrane. Z.
Križovan predstavio je kartu i tehnologiju njezine izradbe, a nekoliko primjeraka karte po
dijeljena je prisutnima.
Nakon kraće stanke dr. se. Brankica Malić održala je predavanje "Fiziološki i tehnički
aspekti kartografske vizualizacije na ekranu".
Nakon kraće diskusije pročelnik Sekcije zahvalio je predavačici i pozdravom zaključio sjed
nicu.

Robert Paj
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22. SASTANAK SEKCIJE ZA KARTOGRAFIJU
HRVATSKOGA GEOOETSKOG DRUŠTVA

Na 22. sastanku Sekcije za kartografiju HGD-a, održanom 6. prosinca 1999. u vijecmci
AGG fakulteta, Kačićeva 26 u Zagrebu, sudjelovalo je 16 članova. Sastanak je započeo u 17
sati pozdravom pročelnika Sekcije N. Frančule. Predložen je sljedeći

Dnevni red

1. Utvrđivanje dnevnoga reda
2. Ovjera zapisnika s 21. sastanka
3. Izvješće pročelnika Sekcije
4. Izvješće tajnika Sekcije
5. Različito
Stanka
M. Lapaine: 19. međunarodna kartografska konferencija i 11. generalna skupština Međuna
rodnoga hartografshog društva, Ottawa '99

Ad 1) M. Lapaine predložio je dopunu dnevnoga reda točkom "Hrvatska u Europskoj kar
tografskoj zajednici", što je jednoglasno prihvaćeno.

Ad 2) Zapisnik s 21. sastanka prihvaćen je bez primjedbi.

Ad 3) Pročelnik Sekcije istaknuo je 19. međunarodnu kartografsku konferenciju u Ottawi,
na kojoj je Hrvatska veoma dobro predstavljena predavanjima, posterima i izlošcima, od ko
jih je jedan i nagrađen posebnim priznanjem. Pročelnik je predložio prikupljanje donacija u
igračkama, knjigama i kartama, kako bi se nagradile škole i vrtići koji su sudjelovali u pri
kupljanju radova za natječaj za dječju kartu.

Ad 4) Sljedeći sastanak sekcije bit će svečana sjednica za koju će se pripremiti darovi za
škole i vrtiće, a bilo bi poželjno da se održi neposredno prije božićnih blagdana.
Novi glavni tajnik i blagajnik Međunarodnoga kartografskog društva Ferjan Ormeling po
slao je pismo s popisom adresa svih članova Izvršnog odbora. Plaćena je članarina za Hrvat
sku za 1999. godinu u Međunarodnome kartografskom društvu u iznosu od 250 USD. Sred
stva je osiguralo Ministarstvo znanosti i tehnologije RH.
Tajnik Sekcije istaknuo je izložbe:
• Kartografski izvori za povijest Triplex Confiniuma, znanstveni kolokvij i izložba s katalo

gom u Hrvatskom državnom arhivu, Zagreb, studeni 1999.
• Slike mira - oživljena Hrvatska u vrijeme Karlovačkog mira 1699., izožba s katalogom u

Hrvatskome povijesnom muzeju u Zagrebu, od 18. studenoga 1999. do 15. svibnja 2000.
Istaknuti su i važni skupovi što će se održati u sljedećem razdoblju.
Izišlo je nekoliko novih knjiga:

O!ivier Champuis: A la mer comme au ciel, Beautemps-Beaupre & la naissance de
l'hydrographie moderne (1700 -1850), Presses de l'Universite de Paris-Sorbonne

• Obad, S., Dokoza, S., Martinović, S.: Južne granice Dalmacije, Državni arhiv u Zadru,
1999.

• Rajšp, V., Grabnar, M.: Slovenija na uojašhem zemljevidu 1763 -1787, Opisi i karte, 5.
svezak, Znanstvenoraziskovalni center Slovenske akademije znanosti in urnetnosti,
Arhiv Republike Slovenije, Ljubljana, 1999.
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Novi časopisi:
• Newsletter of the Institut Cartografic de Catalunya, No. 9, 1999
• ICA News, No. 32, August 1999
• IMCoS Journal, No. 78, 1999
• Geoinformatics, Vol. 2, No. 6, 7, 1999
• GEOEurope, No. 9, 1999;
Novi članci:
• M. Lapaine: Kemija u kartografiji, Gazophylacium, br. 1 - 2, 1999.
• S. Horvati Ž. Železnjak: Vrlo uspješan i plodonosan nastup izaslanstva MORH-a, Velebit

od 9. rujna 1999., str. 6 - 7.
• S. Zvizdić: Original topografske karte Hrvatske više nije tajna, Vjesnik od 10. listopada

1999., str. 22.
Stigla je i pozivnica za 20. kongres Međunarodnog društva za fotogrametriju i daljinska
istraživanja (ISPRS) pod naslovom Geotehnologije za globalni razvoj, 19 - 25. srpnja 2004.
u Barceloni.

Ad 5) M. Lapaine izvijestio je o osnivanju Europske kartografske zajednice (ECU) u
Maastrichtu u svibnju 1999. Svrha je zajednice povezivanje kartografskih društava Europe,
a detalji o društvu mogu se pronaći na Internetu na stranici www.itc.nl/-kraak/ecu.
M. Lapaine predložio je učlanjenje Sekcije za kartografiju Hrvatskoga geodetskog društva u
ECU, što je jednoglasno prihvaćeno, a M. Lapaine izabran je za osobu za kontakt.
Nakon kraće stanke M. Lapaine održao je predavanje: 19. međunarodna kartografska
konferencija i 11. generalna skupština Međunarodnoga kartografskog društva, Ottawa
'99. Nakon predavanja pročelnik Sekcije zahvalio je predavaču i pozdravom zaključio sjed
nicu.

Robert Pa)

24. SASTANAK SEKCIJE ZA KARTOGRAFIJU
HRVATSKOGA GEODETSKOG DRUŠTVA

Na 24. sastanku Sekcije za kartografiju HGD-a, održanom 6. travnja. 2000. u vijećnici AGG
fakulteta, Kačićeva 26 u Zagrebu, sudjelovalo je 14 članova. Sastanak je započeo u 17 sati
pozdravom pročelnika Sekcije N. Frančule. Predložen je sljedeći

DNEVNI RED

1. Utvrđivanje dnevnoga reda
2. Ovjera zapisnika s 22. sastanka
3. Izvješće pročelnika Sekcije
4. Izvješće tajnika Sekcije
5. Različito
Stanka
Robert Paj: ISPRS - Bridging the Gap - Ljubljana, 2. - 5. veljače 2000. i
Topografsho-kartografski sustav Republike Slovenije
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Ad 1) Dnevni red jednoglasno je prihvaćen.

Ad 2) Zapisnik s 22. sastanka prihvaćen je bez primjedbi.

Ad 3) Pročelnik Sekcije još jednom se osvrnuo na 19. međunarodnu kartografsku konferen
ciju u Ottawi, na kojoj je Hrvatska bila 7. po broju izložaka. Napomenuo je da već započinju
pripreme za konferenciju što će se 2001. održati u Pekingu.

Ad 4) Od glavnog tajnika ICA-e F. Ormelinga dobili smo račun za plaćanje članarine za
2000. godinu u iznosu od 250 USD. U ICA News, prosinac 1999., objavljen je natječaj Bar
bara Petchenik Children's Maps Award, 2001 Competition. Propozicije su vrlo slične pret
hodnima: potrebno je izabrati koordinatora za Hrvatsku koji će se pobrinuti za provođenje
natječaja.
Tajnik Sekcije upoznao je prisutne sa zanimljivijim kartografskim skupovima što će se
održati u ovoj i sljedećoj godini.
Spomenuto je i nekoliko novih izdanja:
• Euklid, Elementi I-VI, prevela Maja Hudoletnjak, izdavač Kruzak, Zagreb, 1999.
• Sperber, M., Cvetni, V. (urednici): Rainbow Bridge ... Ispod Duge Most ... Regenbo

gen-Briiche: The Physician and Traveller between two Worlds, Čakovec, 1998.
• Zbornik radova 2. hrvatskoga geografskoga kongresa, Lovran, 30. 9. - 3. 10. 1999.
• Hrvatska na tajnim zemljovidima 18. i 19. stoljeća, 1. knjiga Gradiška pukovnija, 2. knji-

ga Brodska pukovnija, Hrvatski institut za povijest, Zagreb, 2000.
Objavljeni su novi kartografski časopisi i članci:
• IMCoS Journal, No. 79, 1999, No. 80, 2000
• The History of Cartography, Newsletter, Winter 1999
• Bili Ashcroft, Garteh Grifiths; Helen Tiffin: Kartografska izrada svjetonazora, preveo

David Šporer, Zarez od 28. 10. 1999., str. 23
• Mirko Petrić: Strategija antidizajna, Zarez od 25. 11. 1999., str. 28.
Objavljena je nova karta:
• Zadarska županija, izradba Zavoda za kartografiju Geodetskog fakulteta Sveučilišta u

Zagrebu, 2000.
Tajnik Sekcije istaknuo je na kraju svojega izvješća donošenje i stupanje na snagu novoga
Zakona o državnoj izmjeri i katastru nekretnina, koji će imati znatan utjecaj na topograf
sku kartografiju u Hrvatskoj.
M. Lapaine predložio je da koordinator S. Frangeš i povjerenstvo koje je prikupljalo radove
za izložbu dječje karte 1999. godine isti posao obavi i za 2001. godinu, a da se u rad povje
renstva uključi i M. Husak, što je jednoglasno prihvaćena.
Nakon kraće stanke, sastanak je nastavljen izvješćem Roberta Paja sa skupa ISPRS-a u
Ljubljani, te prikazom topografsko-kartografskog sustava Republike Slovenije. Sastanak je
pozdravom zaključio pročelnik Sekcije.

Robert Pa}


